
برای روحیه ی خود پیشنهاد می کنیم در هر فصلی از رنگ های زیبای مناسب آن برای چیدمان خانه ی خود استفاده کنید. در این مطلب شما را با رنگ های 
شاد مناسب فصل تابستان  آشنا می کنیم. در این فصل هوا گرمتر می شود و شما می توانید با رنگ های زنده فضای خانه ی خود را تازه کنید. هیچ چیز بهتر از 
هوای ابتدای تابستان  نیست، در این فصل گلها شکوفا می شوند، هوا خنک است اما یک گرمای خاصی در هوا وجود دارد. برای اینکه تنوعی را در خانه ی خود 
ایجاد کنید، بهتر است هر فصل را به خانه ی خود بیاورید. ساده ترین راه برای این کار تزئین خانه برای آن فصل است. گیاهان آپارتمانی جدید. استفاده از رنگ 
های مناسب برای بالش، کوسن و ... . برای تازه سازی هوای گرم از شمع های شیرین استفاده کنید، همه ی آنها در کنار هم عالی می شوند. یکی از ساده ترین 
راه ها برای تازه کردن فضای خود برای تابستان ، تغییر دادن رنگ چیدمان خانه است. برای یافتن زیباترین رنگ های تابستانی سال 2021 ، ما از طراحان داخلی 
و صاحب نظران خانه پرسیدیم که چه رنگ هایی برای تزئین خانه در تابستان  هیجان انگیزتر هستند. شاید تغییر دادن رنگ چیدمان خانه ی خود برای هر فصل 
غیر ممکن و مشکل باشد.  بنابراین برای عوض شدن روحیه ی خود می توانید یک محیط کوچک از خانه و یا دفتر کار یا اتاق کار خود را تغییر بدهید.  حتی می 
توانید از یک وسیله ی تزیینی و یا وسیله ای روی دیوار خود استفاده کنید تا فضای شما را نشاط بخشیده و به شما در تابستان  کمک کند.
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عزیمت مربیان  بزرگ کشتی ایران به آسیای میانه؛ عزیمت مربیان  بزرگ کشتی ایران به آسیای میانه؛ 

منتقدِ »دبیر« همه کاره منتقدِ »دبیر« همه کاره 
کشـتی ترکمنستان شدکشـتی ترکمنستان شد

استاد  شهادت  سالروز  اردیبهشت،  استاد دوازدهم  شهادت  سالروز  اردیبهشت،  دوازدهم 

شرایط دشوار آقای سرپرست؛ عزت یا ذلتِ »حجت«؟
هواداران استقلال در ماه های گذشته با تنش و چالش های عجیبی مواجه شدند. این تیم 
ابتدای فصل با مدیریت مصطفی آجرلو بسته شد و قول های زیادی از این شخص جهت 
درآمدزایی و حتی قرارداد 500 میلیارد تومانی با حامیان مالی شنیده می شد که تمامی آن 
ها پوچ از آب درآمد. آجرلو که با به راه انداختن کمپینی سعی بر این داشت تا سایر باشگاه 
ها از جمله پرسپولیس را به جبهه خود علیه سازمان لیگ در ارتباط با تبلیغات محیطی 
بیاورد، نه تنها موفق به این کار نشد بلکه استقلالی ها را در این زمینه میلیاردها تومان به 
سازمان لیگ بدهکار کرد. قرداد عجیب با باشگاه شباب الاهلی امارات در خصوص بازگشت 
مهدی قایدی هم جای خود دارد که باعث شد بابت بازگشت قرضی این بازیکن به جمع 
استقلالی ها رقمی بیشتر از آنچه که به آنها از فروش قایدی رسیده بود، پرداخت شود. البته 
تا این لحظه هنوز قسط های بازگشت قرضی قایدی به این باشگاه اماراتی پرداخت نشده 
و مدیران استقلال دنبال توافق با همتایان اماراتی خود هستند. پس از عملکرد فوق العاده 
ضعیف آجرلو در مدیریت استقلال با دستور مستقیم حمید سجادی وزیر ورزش و جوانان، 
علی فتح الله زاده جایگزین این فرد در سمت مدیرعاملی استقلال شد. فتح الله زاده گرچه 
در ابتدا نشان می داد که به دنبال راهکارهایی برای حفظ منافع باشگاه استقلال است و 
حتی توانست برخی از بدهی های سنگین در زمان آجرلو را پرداخت کند اما اختلافات او با 
ساپینتو و  ناتوانی در تامین منابع برای پرداخت مطالبات استراماچونی و افشاگری های 
حسین قربان زاده رئیس سازمان خصوصی سازی علیه او و هیئت مدیره باعث شد تا او 
هم با سرافکندگی در مقابل هواداران استقلال از سمت خود کناره گیری کند. فتح الله 
زاده که ادعای استقلالی بودن داشت با افشاگری های قربان زاده مشخص شد او حدود 5 

میلیارد تومان از حساب باشگاه برای حفظ مسائل شخصی خود برداشت کرده و تا به امروز 
هیچ پولی به خزانه این باشگاه تحویل نداده است تا او هم همانند آجرلو متهم فساد مالی 
شود و با سرافکندگی از جمع آبی ها جدا شد. حجت کریمی رئیس هیئت مدیره استقلال 
با دستور وزیر جانشین فتح الله زاده شد. این فرد با رایزنی های گسترده وزیر ورزش با یکی 
از بانک ها موفق شد مطالبات استراماچونی و چند طلبکار باشگاه استقلال را پرداخت کند. 
کریمی در یک اقدام انقلابی تمامی مشاوران استقلال در زمان فتح الله زاده را از کار برکنار 
کرد و با شانتاژ رسانه ای به دنبال خریدن محبوبیت در میان هواداران این تیم است. این 
فرد در زمینه ورزشی 2 رویداد مهم را به رقیب سنتی واگذار کرد. در ابتدا آبی ها دربی 100 
را به پرسپولیس باختند و در ادامه نتوانستند عنوان قهرمانی فصل گذشته خود را تکرار 
کنند. کریمی در مسیر پیش روی خود باید 2 کار مهم را برای استقلال به سرانجام برساند. 
1- تمدید قرارداد با ساپینتو که به گفته او خواسته های این سرمربی باعث شده تا به 
این لحظه چنین امری محقق نیابد. 2- مذاکره با باشگاه شباب الاهلی برای تمدید مدت 
قرضی حضور قایدی در استقلال که با توجه به درخشش این بازیکن در رقابت های لیگ 
برتر و عدم خوش وعده بودن آبی ها نسبت به پرداخت مطالبات به باشگاه اماراتی این 
احتمال هم وجود دارد که قایدی فصل آینده را در لیگ امارات سپری کند. همچنین هنوز 
مشکل محبی با باشگاه سانتاکلارا پرتغال به طور کامل برطرف نشده و هر لحظه امکان 
دارد این باشگاه پرتغالی هم از استقلالی ها به فیفا شکایت کند. باید ماند و دید که آیا 
کریمی میتواند در چالش هایی که پیش رو دارد سربلند خاج شود یا همانند دو مدیر قبلی 

استقلال، با خفت از صندلی مدیرعاملی کنار خواهد رفت.
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سرمقاله

خبر

 

ورزش در عصر کنونی به عنوان یکی از شاخص های 
و  می شود  محسوب  جامعه ای  هر  توسعه یافتگی 
باشد  بعید است جامعه ای پیدا شود که پیشرفته 
اما در بُعد ورزش، عقب افتاده باشد، زیرا ضرورت 
برنامه  فوق  فعالیت های  جامعه،  یک  پیشرفت 
ورزشی و حرکتی است. شکی نیست که در دنیای 
امروز ورزش تاثیر مستقیم و غیر مستقیم بر جامعه 

از نظر اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی دارد. 

آن  انتقال  و  اجتماعی  ارزش های  با  ورزش  ارتباط 
به زوایای جامعه و اقشار اجتماعی مختلف، عامل 
مهمی در تولید فرهنگ و ساختار فرهنگی هر جامعه 
است و از این لحاظ آن را به عنوان یکی از مهمترین 
اجتماعی  ساختار  در  فرهنگی  انتقال  پدیده های 
می توان محسوب کرد و به  ویژه این پدیده اجتماعی 
در تعلیم و تربیت جامعه، نفوذی عمیق و مستحکم 
داشته و جایگاه مهمی را در شکل گیری شخصیت و 
بروز استعدادهای فکری - روحی کودکان، نوجوانان 
و جوانان که مهم ترین اقشار آینده ساز هر جامعه ای 

به شمار می روند، دارد. 
ورزش  و  فرهنگ  مقوله  دو  بین  ارتباط  بررسی 
توانسته  حد  چه  تا  ما  اینکه  دارد.  زیادی  اهمیت 
ایم از توانایی های بالقوه حوزه فرهنگ برای رشد 
و ارتقای ورزش در جامعه خود بهره بگیریم و البته 
فرهنگ  سطح  تا  كرده  كمك  میزان  چه  تا  ورزش 
جامعه ما رشد پیدا كند؛ جالب توجه است. البته 
عكس این موضوع هم می تواند وجود داشته باشد؛ 
یعنی ورزش و فرهنگ در جهت تضعیف یکدیگر 
ساختار  در  زیربنایی  عاملی  فرهنگ  كنند.  حركت 

از  جامعه  روبنایی  عوامل  همه  بر  و  است  جامعه 
جمله هنر، سیاست، اقتصاد، ورزش و ... تاثیرگذار 
خواهد بود. بنابراین رابطه بین فرهنگ و مولفه های 

دیگر رابطه ای دو سویه است. 
اما به دلیل زیربنایی بودن فرهنگ، تاثیرگذاری آن 
بیشتر  موضوعات  بقیه  از  تاثیرپذیری  به  نسبت 

است. بنابراین باید تلاش کنیم تمام عوامل روبنایی 
جامعه از جمله مقوله ورزش را متناسب و همراه با 
فرهنگ بدانیم و اگر در شرایطی غیر از این كار كنیم 
دچار  تواند  نظر می  مورد  روبنایی  عامل  متاسفانه 
تاثیر ضعیف  كه  شود  هایی  کاستی  و  ها  ضعف 
فرهنگ بر ورزش جامعه نمونه ای از آن است. اگر 
ارزشی ورزشكاران بگوییم و  از رفتارهای  بخواهیم 
یا آنها را مورد انتقاد قرار دهیم باید به زمینه های 

هرچه  اینکه  ضمن  كنیم.  توجه  جامعه  فرهنگی 
ورزشكاران زمینه های فرهنگی را در رفتارهای خود 
لحاظ كنند؛ متعاقبا می توانند نقش اصلی خود را 

به درستی ایفا كنند.
و  حامل  اجتماعی  پدیده های  سایر  مانند  ورزش 
ارزش های اجتماعی و اخلاقی جامعه ای که  ناقل 

است.  نموده،  پیدا  گسترش  و  گرفته  منشا  آن  از 
برای شناخت صحیح اهداف و کارکردهای اجتماعی 
ورزش و تحقق واقعی آن در ساختار اجتماعی باید 
به آن به عنوان پدیده ای که به نحوی سنخ ارزشی 
داشته و موجب توسعه و تقویت ارزش ها می شود 
و  ارزش ها  خدشه دارشدن  موجب  بالعکس  یا  و 
ضربه پذیری واقعیت های ارزشی و بروز و رشد ضد 

ارزش ها می شود، توجه کرد.

مهرداد تیموری

ذره بین

سارا نصرتی

   

یاد و خاطره شهداء بویژه سردار»رزاق چراغی« فرمانده لشکر۲۷محمدرسول الله 

که 25 اردیبهشت 1361 به مقام شامخ شهادت نائل گشت،گرامی باد

حامل و ناقل ارزش های اجتماعی و اخلاقی؛

ورزش بر فرهنگ جامعه چگونه اثر می گذارد؟
»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

قیمت دلار تا کجا پایین 
می آید؟

جهان صنعت-حجم معاملات بازار ارز چند روزی است که با 
کاهش محسوسی همراه شده است. در این شرایط و خروج 
برخی خریداران از این بازار، قیمت دلار را در سراشیبی نزول 
گذاشته است. اسکناس آمریکایی بعد از چند هفته نوسان در 
یک محدوده مشخص قیمتی، از ابتدای هفته تغییر جهت 
داده و یک پله قیمتی دیگر پایین آمده است. برخی کاهش 
قیمت دلار را نتیجه تغییر تاکتیک ارزی سیاستگذار عنوان 
می کنند. اظهارات اخیر رییس بانک مرکزی مبنی بر ورود به 
بازار و به دست گرفتن قیمت گذاری دلار بازار آزاد از جمله 
این تاکتیک هاست. در این بین افزایش عرضه ارز در مرکز 
مبادله از سوی شرکت های صادراتی و پتروشیمی نیز یکی 
دیگر از عوامل ریزش قیمت دلار در بازار عنوان شده است. 
هرچند عوامل یادشده به فریز قیمتی دلار در چند وقت اخیر 
کمک کرده است، با این حال به نظر می رسد نقش اخبار 

سیاسی در جهتدهی به بازار همچنان پررنگ تر است.
تغییر رویکرد سیاستگذاری ارزی بانک مرکزی 

به چه معناست؟
محوری  نقش  به  پرسش  این  به  پاسخ  در  کارشناسان 
تغییرات نرخ ارز و قیمت دلار در شکل دهی به انتظارات 
تورمی اشاره می کنند. بر این اساس سیاستگذار با این رویکرد 
به دنبال یافتن راهی برای مهار تورم در سال جاری است. به 
بیان دیگر با توجه به اینکه قیمت دلار همواره لنگر اسمی 
انتظارات تورمی در اقتصاد ایران بوده است، سیاستگذار تمام 
تلاش خود را برای کنترل این نرخ گمارده است. در این میان 
پرسش مهم این است که آیا تیر سیاستی بانک مرکزی برای 

این منظور به هدف برخورد می کند؟
نوسان قیمت دلار محدود شده اما...

سیدبهاءالدین حسینی هاشمی، کارشناس مالی اظهار کرد: 
با آنکه دامنه نوسان قیمت دلار محدود شده اما هنوز گپ 
بزرگی بین عرضه و تقاضای ارز در بازار وجود دارد. در حال 
حاضر حجم ثبت سفارش ها از سوی متقاضیان دریافت ارز 
بسیار زیاد است. در این شرایط صف انتظار برای تخصیص 
ارز از سوی بانک مرکزی به این افراد شکل گرفته است. از 
سوی دیگر، اقدام اخیر بانک مرکزی مبنی بر ایجاد انحصار 
در خرید و فروش ارز از سوی این نهاد ممکن است مقداری 
بر معاملات بازار آزاد تاثیر بگذارد. در حقیقت این نگرانی 
در میان عاملین بازار ارز ممکن است ایجاد شود که دیگر 
برای ارزهای دریافتی آنها از صادرکنندگان تقاضایی وجود 

نداشته باشد.
چرا قیمت دلار عقب نشینی کرد؟

حسینی هاشمی تاکید کرد: تجربه نشان داده سیاست هایی 
که دولت در زمینه مدیریت بازار ارز به بانک مرکزی اعلام 
می کند برای مدتی وارد مراحل اجرایی می شود تا اثرات 
و نتایج آن بر کلیت اقتصادی کشور آشکار شود. در زمان 
اجرای این سیاست ها بازار مقداری عقب نشینی می کند تا 
اثرات سیاست های جدید ارزی تا اندازه ای مشخص شود. در 
صورتی که بی اثر بودن این سیاست ها برای معامله گران و 
فعالان بازار آشکار شود بازار ارز بار دیگر تهاجمی عمل می کند 
و وارد مسیر افزایش قیمت می شود. بنابراین می توان ادعا 
کرد که محدود شدن دامنه نوسان قیمت دلار در مدت اخیر 
و یا حتی ریزش اندک قیمت ارز در نتیجه یک سیاست مهم 

اقتصادی اتفاق نیفتاده است.
پیش بینی قیمت دلار

حسینی هاشمی گفت: وضعیت بازار ارز و قیمت دلار در 
آینده بستگی زیادی به وضعیت مالی دولت دارد. در صورتی 
که دولت کسری بودجه نداشته باشد که دارد. اگر دولت 
دست به استقراض نزند که می زند. اگر دولت اقدام به چاپ 
پول نکند که می کند شاهد تداوم نوسان سینوسی قیمت 
دلار در بازار خواهیم بود. هرچند ممکن است برخی عوامل 
آثار روانی مثبتی بر بازار ارز داشته باشند. با این حال شاهد 
یک تحول اقتصادی ویژه نبوده ایم. در نتیجه نباید انتظار 
داشته باشیم جهت گیری کلی بازار را تغییر دهد و قیمت 

دلار کاهش پیدا کند.

گهی: 1470781 شناسه آ

باشگاه خبرنگرارن جوان- سردار »سیدکمال هادیانفر« 
رئیس پلیس راهور فراجا گفت: در ابتدا از مردم عزیز 
که تقریبا همگی کاربر ترافیک هستند و ٩۵ درصدشان 
نیز قانونمند هستند تقدیر و تشکر می کنم. همکاران 
من در ایام مختلف و به طور شبانه روزی در تمامی 
شهر ها و جاده های کشور در حال خدمت به مردم 
هستند. برابر قانون ٣2 دستگاه در امر تصادفات نقش 

دارند که باید به وظایف خود عمل کنند.
رئیس پلیس راهور فراجا با بیان اینکه 2۵ هزار کیلومتر 
از 2٩٧ هزار کیلومتر راه کشور از نوع اصلی است، گفت: 
در مرز ۵2 میلیون گواهینامه در کشور هستیم که 
بیش از ٨0 درصد آن مربوط به خودرو است. ما امروز 
در مرز ۴0 میلیون وسیله نقلیه هستیم و به عبارتی به 
ازای هر دو نفر در کشور یک نفر وسیله نقلیه دارد که 

این نسبت به توازن دنیا یک مقدار زیاد است.
رئیس پلیس راهور فراجا از افزایش ٣.1 درصدی 
دارندگان گواهینامه در سال 1۴01 خبر داد و گفت: 

2۵ درصد نیز تردد های جاده ای افزایش داشت.
وی با اشاره به برگزاری جلسه شورای عالی ترافیک گفت: 
تنها یک جلسه از این شورا با حضور رئیس جمهوری و 
مابقی با حضور معاون اول ایشان برگزار شد. واقعیت 
این است که دیگر صرفا برگزاری جلسه چاره ای را حل 
نخواهد کرد و باید تصمیمات درست گرفت و اعتبارات 
دستگاه هایی مانند اورژانس، هلال احمر و ... تامین 
شده و افزایش یابد. انتظار ما از دولت  این است که به 
این موارد توجه کنند. متاسفانه هنوز و علیرغم تاکیدات 
مقام معظم رهبری و شخص رئیس جمهور ما هنوز در 
بحث ایمنی خودرو ها دچار مشکل هستیم و اقدامی در 
راستای ایمنی انجام نشده است و ما تقریبا هر روز شاهد 
تصادفات شدید هستیم، متاسفانه در تصادفات هنوز 

در ها قفل می شود، خودرو دچار حریق می شود.
رئیس پلیس راهور فراجا همچنین درباره آزادسازی پلاک 
خودرو های سواری نیز گفت: بیش از ٣2 میلیون پلاک 
را هم از نظر شماره و هم از نظر پلاک آزادسازی کردیم 

و این پلاک ها به طور رندوم به خودرو ها داده می شود.
هادیانفر از ارائه پیشنهاد پلیس راهور برای رنگ بندی 
گواهینامه های رانندگی به دولت خبر داد و گفت: بر 
اساس این پیشنهاد که در کمیسیون زیربنایی دولت 
درحال بررسی است اگر راننده ای رانندگی درستی داشته 
باشد بعد از مدتی گواهینامه اش از سفید به نقره ای 
مدتی بعد از نقره ای به طلایی تبدیل می شود. این طرح 
در واقع یک سرمایه اجتماعی برای راننده است ویکی از 
تسهیلاتی که ما در آن پیش بینی کردیم امکان تخفیف 
برای  جرائم  از  برخی  و حتی حذف شدن  جرایم  در 

دارندگان گواهینامه طلایی یا نقره ای است.
رئیس پلیس راهور فراجا در پاسخ به پرسشی مبنی بر 
اینکه آیا رانندگان باید برای تعویض رنگ گواهینامه خود 
مراجعه کنند، گفت: ما به طور سیستمی این موارد را رصد 
کرده و هنگامی که زمان ارتقای گواهینامه فرا برسد دارنده 
گواهینامه فراخوان شده و مثلاً گواهینامه سفید از وی 

دریافت و گواهینامه نقره ای به او داده می شود.

نقل قول

پیشنهاد »پلیس«  برای رنگ بندی 
گواهینامه های رانندگی
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اجتماعی

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

یارانه های 300 و 400 هزار تومانی چقدر آب رفت؟

ن ذره ب�ی

تعرفه بسته های اینترنتی  
افزایش می یابد؟

 ایسنا- بحث ثابت ماندن هزینه های بسته های اینترنتی و 
حتی تعرفه های اینترنت ثابت در گذشته به عنوان یکی از 
موضوعات مهم این حوزه مطرح بود و بعضا عنوان می شد 
که هزینه ICT باید متناسب با جیب مردم باشد، اما از 
سوی دیگر در شرایط کنونی از سوی تحلیلگران و فعالان در 
این عرصه، به این موضوع اشاره و تاکید می شود که ثابت 
ماندن تعرفه ها هم امکان توسعه در این حوزه را سلب 
کرده است. بر این اساس به دلیل منع قانونی در بودجه 
۱۴۰۰، امکان افزایش تعرفه از سوی اپراتورها وجود نداشت، 
موضوعی که وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات و معاونانش 
بارها به آن اشاره کردند، وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 
در این باره با اشاره به تدوین لایحه بودجه سال ۱۴۰۱، از 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی درخواست کرد که عدم 
امکان اصلاح تعرفه ها که در لایحه بودجه سال ۱۴۰۰ مطرح 
بود، در بودجه سال ۱۴۰۱ تکرار نشود. عیسی زارع پور در این 
باره معتقد بود که نیازها بیش از گذشته شده و هزینه ها به 
شدت افزایش پیدا کرده است و طبیعتا وقتی درآمد ثابت 
بماند یا حتی کاهش پیدا کند، توسعه مشکل پیدا می کند، 
درحالی که حوزه ارتباطات باید مسیر تخصصی خود را طی 
کند و وضعیت ارتباطات از چیزی که هر روز کیفیتش 
کاهش پیدا می کند، تغییر کند. ا در عین حال در این باره 
اعلام شده بود که ضرورت دارد اپراتورهای ارتباطی با رعایت 
شرایط اقشار مختلف جامعه و حتی الامکان تامین بخشی 
از منابع مالی موردنیاز خود از طرق دیگر و با هماهنگی با 
این سازمان، افزایش حداقلی قیمت ها را مبتنی بر چارچوب 
مصوبات مدنظر قرار دهند و آن هم حتما صرف توسعه 
شبکه شود. اما یکی از مواردی که در روزهای ابتدایی سال 
گذشته باعث تعجب و اعتراض کاربران اینترنتی شد، تغییر 
در بسته های ارائه شده از سوی اپراتورها و ارائه دهندگان 
خدمات اینترنتی بود. موضوع افزایش قیمت اگرچه ازسوی 
شرکت پرمخاطبی مانند مخابرات تکذیب شد اما به دنبال 
اعتراض کاربران، سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی 
اعلام کرد که پیرو افزایش تعرفه در بخشی از بسته های 
افزایش قیمت  ارتباطی،  اپراتورهای  از  تعدادی  اینترنت 
اینترنت را بررسی می کند تا چنانچه خارج از چارچوب 
قانونی باشد، آن را اصلاح و خاطیان را جریمه کند. این 
روال ادامه داشت تا اینکه وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 
شهریورماه سال گذشته در حاشیه افتتاح پروژه های بخش 
ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت که طی پنج سال گذشته 
اتفاقی در تعرفه اپراتورها رخ نداده و تنها مسئله ای هم 
که در دولت سیزدهم اتفاق افتاد، این بود که یک سری 
از بسته ها حذف شد که زیر کف قیمت مصوب بود و اگر 
منابع مالی برای اپراتورها فراهم نشود، این صنعت نمی تواند 
توسعه پیدا کند. او تصریح کرده بود ما در حال کار برروی 
مدلی هستیم که در عین حال که توسعه رخ دهد، مشکل 
جدی هم برای کاربران ایجاد نشود. با پیگیری هایی که 
انجام داده ام، قرار شد یک بسته ۶۰ گیگی بلندمدت تعریف 
شود که اگر تا روزهای آینده اپراتورها درباره آن، تفاهم کنند، 
در اختیار مشترکان و مصرف کنندگان قرار می گیرد. پس از 
اظهارات وی، این سوال بوجود آمد که ممکن است دوباره 
بسته ای مقرون به صرفه در لیست اینترنت اپراتورها قرار 
داده شود اما با گذشت حدود هشت ماه خبری از بازگشت 
بسته های مقرون به صرفه نشد البته وزیر ارتباطات دلیل 
این موضوع را اینگونه توضیح داد که باید این وعده جدی تر 
پیگیری می شد اما بعد از مدت زمان گفته شده، برای ارائه 
بسته های ۶۰ گیگابایتی با محدودیت های رخ داده رو به رو 
شدند. پس از این موضوع اگرچه وی پرسش های مربوط 
به افزایش تعرفه را اینگونه پاسخ داد که فعلا تصمیمی 
در این راستا گرفته نشده اما در تازه ترین اظهارات خود 
درباره افزایش تعرفه ها خبر از بررسی این موضوع داده 
است. زارع پور دلیل این امر را این گونه توضیح داد به دلیل 
افزایش هزینه ها، دستمزد، افزایش قیمت دلار و تجهیزات، 
پیشنهادهایی را اپراتورها مطرح کردند که در صورت نیاز 

اطلاع رسانی لازم دراین باره انجام خواهد شد. 

قدرت خرید یارانه نقدی ٣00 و 400 هزار تومانی برای 
اردیبهشت سال  دو مقطع  خوراکی های ضروری طی 

جاری و اردیبهشت سال قبل چقدر تغییر کرده است؟

به گزارش »دنیای هوادار« و به نقل از اقتصادنیوز؛ دولت 
اوایل سال گذشته اعلام کرد قصد دارد با طرحی 
موسوم به جراحی اقتصادی، دست به حذف  ارز 
4200  تومانی و اصلاح یارانه  کالاهای اساسی 
بزند. درحالیکه بسیاری از کارشناسان اقتصادی 

مخالف این سیاست دولت -دست کم در آن 
مقطع زمانی و شرایط اقتصادی - بودند، 

نهایتا این اتفاق در شامگاه نوزدهم 
وقوع  به  گذشته  سال  اردیبهشت 
پیوست. رئیس دولت سیزهم با 
توجه به گرانی کالاها در ابتدای 
این سیاست، میزان کمک های 
معیشتی به مردم را بر اساس 
سه دهک اول تقریبا هر نفر ۴۰۰ 
هزار تومان و برای دهک های 
چهارم تا نهم نیز هر نفر ۳۰۰ 
هزار تومان اعلام کرد. با توجه 

اقتصادی  این شوک  به سالگرد 
را  ایرانی  میلیون ها  معیشت  که 

تحت الشعاع قرار داد، می توان بررسی 
کرد که با یارانه های پرداخت شده چه 

تغییری در سبد خوراکی هر ایرانی اتفاق 
افتاده است؟ به عبارت بهتر، قدرت خرید یارانه ها 
طی این مدت یک ساله چه تغییری کرده است؟

قدرت خرید یارانه ها چقدر کمتر شد؟
همانطور که پیش تر اشاره شد، میزان  یارانه معیشتی  بعد 
از اجرای برنامه حذف  ارز 4200  تومانی، برای سه دهک 
اول تقریبا هر نفر ۴۰۰ هزار تومان و برای دهک های چهارم 
تا نهم به ازای هر نفر ۳۰۰ هزار تومان شد. با فرض اینکه 
هر فرد تمام یارانه دریافتی خودش را به خرید خوراکی های 
ضروری اختصاص دهد، قدرت خرید یارانه برای خوراکی های 
ضروری طی دو مقطع اردیبهشت سال جاری و اردیبهشت 
سال قبل چگونه خواهد بود؟ مرکز آمار برای هر کالای 
مصرفی در سبد خانوارها ضریب اهمیتی )وزن( را برآورد 
کرده است. این ضریب اخیرا به سال پایه 1400 برآورد شده 
است. با در نظر گرفتن سهم وزنی خوراکی های ضروری از 
خوراکی ها و آشامیدنی و محاسبه سهم آن ها از یارانه ٣00 
و 400 هزار تومانی که مبلغ آن طی یک سال هیچ تغییری 
نکرده، می توانیم به مقایسه میزان مصرف هریک از این 
کالاها طی اردیبهشت پارسال و سال جاری بپردازیم. این 
کار با این فرض انجام شده که شخص تمام یارانه خود را 
صرف مصرف خوراکی ها کند. روش کار بر این اساس است 
که در قدم اول حاصلضرب ضریب اهمیت هر کالا در مبلغ 
یارانه )به تفکیک ٣00 و 400 هزار تومانی( بوده که حاصل 
آن، وزن هر کالا در یارانه پرداخت شده است. در قدم دوم، 
وزن یارانه ای هر کالا را بر قیمت واحد آن در مقطع مورد نظر 

تقسیم می کنیم و می توان محاسبه کرد که با مبلغ یارانه 
دریافتی، هزینه چه تعداد کالای خوراکی را می توان پرداخت 
کرد. این بررسی بر روی خوراکی های »نان لواش«، »مرغ«، 
»ماهی«، »تخم مرغ«، »روغن مایع«، »سیب قرمز«، »سبزی 
خوردن«، »شکر« و »چای« صورت گرفته است؛ چراکه به 

نوعی پرمصرف تر از بقیه کالاها هستند و نماینده هر بخش 
در تعیین شاخص قیمت خوراکی بوده اند. قیمت واحد هر 
کالا در این بررسی بر اساس آخرین گزارش ها مورد محاسبه 

قرار گرفته است.

آنالیز میزان مصرف خوراکی ها بر مبنای یارانه 
٣00 هزار تومانی

ارز  سیاست حذف   از  پس  می دهد  نشان  محاسبات 
ترجیحی  اختلاف زیادی بین مصرف خوراکی ها بر اساس 
یارانه پرداخت شده در عرض یک سال مشاهده می شود. 
این اختلاف مصرف در برخی خوراکی ها شدیدتر و در برخی 
دیگر کمتر بوده است.  به طور مثال اگر هر فرد تمام یارانه 
کمک معیشتی ٣00 هزار تومانی خود را صرف خورد و 
خوراک کند، بر اساس قیمت واحد »چای«، در اردیبهشت 
سال قبل هر فرد می توانست یک کیلوگرم چای بخرد اما 
به دلیل تورم و گرانی در اردیبهشت امسال تنها می تواند 
150 گرم چای بخرد. کاهش ٨5 درصدی در قدرت خرید 
یارانه برای چای، بیشترین سطح تغییر را در مقایسه با سایر 
خوراکی ها نشان می دهد. بررسی این موضوع در خوراکی  
»مرغ« نشان می دهد هر فرد با مبلغ ٣00 هزار تومانی یارانه 
می توانست در اردیبهشت سال گذشته یک کیلو و ٧00 

گرم مرغ بخرد اما بر اساس جدیدترین قیمت ها در ماه 
جاری، یارانه کمک معیشتی تنها پاسخگوی خرید ٨00 گرم 
از این کالا است. »تخم مرغ« و »روغن مایع« نیز به ترتیب  
کاهش قدرت خرید  66 درصدی و 60 درصدی یارانه را 
نسبت به اردیبهشت سال گذشته نشان می دهد. با توجه به 
سهم ویژه این کالاها در سبد خانوارهای ایرانی به وضوح 
مشاهده می شود چگونه معیشت خانوارها در اثر سیاست  

ارز ترجیحی  آسیب دیده است.

مقایسه میزان مصرف خوراکی ها برای 
یارانه بگیران 400 هزار تومانی

همانطور که قبلا اشاره شد، بخشی از 
افراد جامعه یارانه 400 هزار تومانی 
می گیرند. بنابراین می توان تغییر 
مبنای  بر  را  یارانه  خرید  قدرت 
نیز تحلیل و بررسی  این مبلغ 
این  از  حکایت  برآوردها  کرد. 
موضوع دارد که اگر هر فرد تمام 
یارانه  که  را  تومانی  هزار   400
می گیرد، صرف خرید خوراکی ها 
کند، در اردیبهشت سال گذشته 
می توانست 2٩5 قرص »نان لواش« 
بخرد اما با گران شدن این کالا طی 
یک سال اخیر، هر فرد توان خرید تنها 
1٧٧ قرص »نان لواش« را خواهد داشت. 
این  کاهش قدرت خرید  در گروه میوه ها هم 
دیده می شود. به عنوان نمونه هر فرد در اردیبهشت 
پارسال با صرف این مبلغ یارانه می توانست 4 کیلوگرم 
»سیب قرمز« بخرد اما در اردیبهشت امسال تنها قادر به 
خرید 2 کیلوگرم از این محصول است. به عبارتی قدرت 
خرید یارانه برای »سیب قرمز« در عرض یک سال نصف شده 
است. مصرف کالاها در سایر گروه خوراکی ها نیز تحت تاثیر 
تورم و عدم تغییر مبلغ یارانه به شدت تغییر کرده است؛ 
بطوریکه در عرض یک سال قدرت خرید یارانه در »چای« 
کاهش ٨6 درصدی، »روغن مایع« کاهش ٧1 درصدی و 

برای خرید »مرغ« کاهش 55 درصدی داشته است.

کاهش قدرت خرید یارانه برای کدام کالاها 
بیشتر یا کمتر بوده است؟

این بررسی نشان می دهد قدرت خرید یارانه برای »چای« 
و »تخم مرغ« و »روغن مایع« بیشتر کاهش یافته است؛ 
بطوریکه کاهش بیش از 50 درصدی قدرت خرید یارانه 
در این کالاها دیده می شود. در مقابل برای خوراکی نظیر 
»شکر« قدرت خرید یارانه کمتر بوده و تغییر چندانی در 
مصرف افراد دیده نمی شود. رئیس دولت سیزدهم با 
حذف  ارز ترجیحی  اعلام کرده بود که  قدرت خرید مردم  
در قبال کالاهایی که قیمت شان تغییر می یابد، حفظ 
خواهد شد و خط قرمز دولت »معیشت مردم« است، اما 
با بررسی های صورت گرفته مشاهده می شود در عرض 
یک سال سفره خانوارهای ایرانی کم رونق تر شده و به 

سمت کوچک تر شدن می رود.

کاوش

در روزهای اخیر انتشار فیش حقوقی ۱۰۶ میلیون 
تومانی یکی از مدیران سازمان مدیریت پسماند 
و  ابهامات  ایجاد  باعث  مجددا  تهران  شهرداری 
درباره  شهروندان  میان  در  فراوانی  گلایه های 
پرداخت ارقام غیرمتعارف به عنوان حقوق و مزایا در 
مدیریت شهری پایتخت شده است؛ زیرا در ماه های 
اخیر چند مرتبه شاهد انتشار فیش های حقوقی 

کارکنان و مدیران شورا و شهرداری تهران در فضای 
مجازی بوده ایم که همگی از پرداختی های ماهانه 
بالا از ۳۰ تا ۵۰ میلیون تومان به این افراد حکایت 
نایب رئیس  آصفری،  محمدحسن  اما  داشتند. 
کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهای مجلس 
گفت: کمیسیون شوراهای مجلس حتما وظیفه 
دارد که به این مساله ورود پیدا کند، اگر گزارش 

در  غیرمتعارف  پرداخت های  زمینه  در  مستندی 
شهرداری تهران به کمیسیون شوراها ارائه شود، 
حتما از طریق وزارت کشور، مسئولان شهرداری 
را مکلف خواهیم کرد که در این زمینه به افکار 
عمومی پاسخگو باشند. البته حتی اگر وزارت کشور 
نیز گزارشی در این زمینه ارائه نکند، بازهم مجلس 

به موضوع ورود پیدا خواهد کرد.

نقل قول

مجلسبهفیشحقوقی۱۰۶میلیونتومانیدرشهرداریتهرانورودمیکند

رهبر انقلاب: غلبه داستان های خارجی مربوط به کودک عیب بزرگی است
مقام معظم رهبری روز گذشته از سی و چهارمین نمایشگاه بین المللی کتاب تهران بازدید کردند. ایشان در 
جریان این بازدید اظهار داشتند: »برای جذب کودکان و نوجوانان هرچقدر می توانید از لحاظ کمیت و کیفیت کار 

کنید. هنوز داستان های خارجی مربوط به کودک غلبه دارد که عیب بزرگی است.«
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»رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان«: 

 دستگاه های اجرایی البرز 
در حمایت از خانواده تلاش 

بیشتری کنند
پزشکی  علوم  دانشگاه  -رئیس  صیادی«  »شهرام  دکتر 
استان البرز- روز یکشنبه به مناسبت هفته ملی جمعیت 
گفت: جوانی جمعیت و مباحث مرتبط با آن اکنون از 
مهم ترین مسائل کشور است که اگر به آن پرداخته نشود، 
خسارت های جبران ناپذیری به آینده جامعه وارد خواهد 
توسعه  اساس  که  جوان  جمعیت  اساس  براین  کرد. 
شود  صیانت  و  حفظ  باید  است  جامعه  هر  آبادانی  و 
که متاسفانه آمار و ارقام حاکی از آن است که کشور، 
شتاب تندی را در کاهش موالید و شاخص های منفی 
رشد جمعیتی در دهه های گذشته داشته است. این روند 
تبعات منفی و عواقب بسیار بدی را به دنبال خواهد داشت 
و تا بسته شدن پنجره جمعیتی که زمان کوتاهی از آن 
باقی مانده، فرصت تجدید نظر و تبیین سیاست های 
جمعیتی در کشور را داریم تا از سالمندی جامعه جلوگیری 
کنیم. در راستای اجرای موثر قانون حمایت از خانواده و 
جوانی جمعیت، نیازمند اقدامات جهادی و تلاش همگانی 
در قرارگاه جوانی جمعیت در استان البرز هستیم. بی شک 
حضور مسوولانه تمام دستگاه ها و درک درستی از شرایط 
موجود و آینده ایجاب می کند حمایت و اجرای دقیق 
قانون جوانی جمعیت در راس امور و اولویت مهم قرار 
گیرد. با توجه به تاکید و تذکر مکرر رهبر معظم انقلاب 
نسبت به خطرات و آسیب های جبران ناپذیر سالمندی 
کشور لازم است هفته ملی جمعیت به فرصتی برای 
بازنگری و اتخاذ سیاست  ها و برنامه  ها به منظور تحقق 
اهداف پویایی، بالندگی و جوانی جمعیت قرار گیرد. تمام 
تلاش ها باید در راستای ترویج ازدواج ، فرزند آوری، تسهیل 
و رفع موانع تشکیل خانواده، فرهنگ سازی، اشتغالزایی، 
پیشگیری از سقط جنین، ارایه تسهیلات درمان ناباروری 

و امثال آن باشد.

»سازگارزاده« خبر داد:

 رسیدگی به ۲۴۵ پرونده 
تخلف بخش حمل و نقل 

جاده ای البرز 
رئیس اداره حقوقی اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای 
البرز از رسیدگی به ۲۴۵ پرونده تخلف شرکت ها و رانندگان 
بخش حمل و نقل جاده ای در سال گذشته خبر داد. »علی 
پرونده  گذشته ۱۳۱  سال  اینکه  به  اشاره  با  سازگارزاده« 
تخلفاتی مربوط به رانندگان حمل و نقل بخش های کالا 
و مسافر در کمیسیون ماده ۱۱ بررسی شد، اظهار کرد: پس 
از بررسی پرونده های تخلف، ۱۰۳ مورد تذکر و یک مورد 
محرومیت از رانندگی دریافت کردند که از این تعداد ۴۵ 
راننده مربوط به بخش مسافر و مابقی راننده بخش حمل 
و نقل کالا بودند. در این بازه زمانی به ۹۴ پرونده تخلفاتی 
مربوط به شرکت های حمل و نقل بخش کالا و مسافر طی 

۱۶ جلسه کمیسیون ماده ۱۲ نیز رسیدگی شد.

این مسئول در ادامه به تشکیل کمیسیون ماده ۱۴ نیز 
اشاره کرد و گفت: این کمیسیون در کنار کمیسیون های 
شرکت های  و  رانندگان  تخلفات  به  که   ۱۲ و   ۱۱ ماده 
و  بررسی  منظور  به  می کنند،  رسیدگی  نقل  و  حمل 
رسیدگی به تخلفات مالکان ناوگان حمل و نقل جاده ای 
تشکیل می شود. سال گذشته طی هشت جلسه به ۲۰ 
از  پرونده کمیسیون ماده ۱۴ رسیدگی شده است که 
این تعداد ۱۳ مورد تذکر و مابقی به مدت یک ماه از 
رانندگی محروم شدند. مردم، رانندگان و صاحبان کالا و 
بار می توانند هرگونه شکایات خود را از طریق سامانه ۱۴۱ 
جهت رسیدگی به اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای 
البرز اطلاع دهند تا در کمیسیون های مربوطه با متخلفان 

برخورد قانونی لازم انجام گیرد.

است  الکترونیکی  افزار  نوعی سخت  ایرنا-»اسکیمر 
که از آن برای کپی کردن اطلاعات کارت های بانکی 

توسط کلاهبرداران مورد استفاده قرار می گیرد.«

سرهنگ »رسول جلیلیان« -رییس پلیس فتا استان 
ترین  شایع  از  یکی  گفت:  زمینه  این  در  البرز- 
سایبری  مجرمان  توسط  مجازی  های  کلاهبرداری 
نوع  این  برای  است.  ها  بانک  عابر  اطلاعات  کپی 
سرقت های الکترونیکی، کاربران مهمترین نقش را ایفا 
می کنند که با رعایت یک  سری نکات امنیتی ساده 
می توان ضمن حفظ اطلاعات کارت بانکی خود، مانع 
از برداشت غیر مجاز مجرمان سایبری شوند. کاربران در 
صورت خرید حقیقی موقع وارد کردن رمز عبور کارت 
داشته  توجه  اطرافیان خود  و  اطراف  به  باید  بانکی 
باشند، دست خود را حائل قرار داده و پس از اتمام 
عملیات رسید آن را به دقت بررسی کرده و نزد خود 
نگه دارند. کاربران برای خرید از فروشگاه های معتبر 
استفاده کرده و از تحویل کارت بانک به فروشندگان 
سیار و کیوسک های میان راهی بپرهیزند ضمن آنکه 

برای خرید از این محل ها از پول نقد استفاده شود.
وی در بخش دیگری از سخنان خود به خریدهای 
مجازی اشاره کرد و گفت: هموطنان برای خریدهای 
مجازی قبل از هر اقدام، از اصلی بودن صفحه سایت 
و آدرس اینترنتی مطمئن شوند تا گرفتار سایت های 
غیرمجاز  های  برداشت  یا  و  کلاهبرداری  و  جعلی 
نشوند. برخی افراد به دلیل ناآگاهی از برخی جرائم 
دیگران  اختیار  در  را  بانکی خود  رمزکارت  اینترنتی 
قرار می دهند که این موضوع باعث سوء استفاده 
های متعدد می شود. چنانچه در موقع خرید مجازی 
درخواست مبلغ به عنوان بیعانه شود باید از هرگونه 

پرداخت خودداری شود.

رمز کارت های بانکی شاه کلید برداشت های 
غیرمجاز

اگر کارت  اگر در مکانی حتی  وی خاطرنشان کرد: 
را  اما رمز کارت  برداشته شود،  کشیده و کپی هم 

نداشته باشند هیچ اتفاقی نمی افتد، چرا که این رمز 
شاه کلید برداشت غیر مجاز است. امروزه استفاده از 
دستگاه های زیادی در انجام فعالیت های مالی و 
استفاده از حساب های بانکی دارد اما رعایت نکات 
تکنولوژی  تمام  درخصوص  آگاهی  ارتقاء  و  ایمنی 
های روز، امری لازم و غیرقابل اجتناب است. آنچه 
می تواند در این وضعیت بیش از هر چیز تاثیر گذار 
واقع شود، رعایت جانب احتیاط توام با هوشیاری 
در فضای مجازی و خرید های الکترونیکی است تا 
به صف طولانی مالباختگان راه پیدا نکنیم که در این 
میان برخی افراد سالخورده به دلیل عدم تمرکز فکری 
، رمز کارت های خود پشت نویس کارت می کنند 
که بخشی از سوء استفاده های کلاهبرداران متوجه 

این افراد است.

ضرورت تغییر دوره ای رمز کارت بانکی
رییس پلیس فتا استان البرز یاداور شد: کاربران 
نسبت به تعویض دوره ای رمز کارت های عابر 

بانک خود اقدام کنند.
وی به نمونه ای از کلاهبرداری ها در این بخش 
اشاره کرد و گفت: به تازگی چند پرونده روی میز 

پلیس قرار گرفت که در قالب فروشندگان دوره گرد 
در پوشش سبزی فروشی، پرتقال فروشی و یا فروش 
سبزه نوروزی اقدام به کلاهبرداری به بیش از ۲ هزار 
نفر در سراسر کشور کرده اند. در سال گذشته ۱۴ باند 
اسکیمری در استان البرز دستگیر شد که بیش از 
۲ هزار نفر شاکی در سراسر کشور شناسایی و بیش 
بودند. طی  کرده  کلاهبرداری  تومان  میلیارد   ۱۰ از 
سال جاری نیز سه باند بزرگ اسکیمری شناسایی و 
دراین زمینه ۳۰ متهم دستگیر شدند. عمده جرائم 
شایع در برداشت های غیرمجاز کپی برداری از کارت 
برداشت  کلاهبرداران  معمولا  که  است  بانک  عابر 
غیرمجاز را از یک تراشه های الکترونیکی و شبیه 
رمز  کاربر  چنانچه  و  دهند  می  انجام  پوز  دستگاه 
را دراختیار آن ها قرار ندهد، با کپی برداری هیج 
اقدامی نمی توانند بکنند. باید فرهنگ سازی لازم 
درخصوص نحوه استفاده از کارت های عابر بانک، 
انجام تمهیدات امنیتی در خصوص استفاده از عابر 
بانک برای پیشگیری را در اولویت قرار داده و همه 
دستگاه ها باید در این خصوص هم افزایی داشته 
این موضوع  و فرهنگ سازی  اعتلا  برای  و  باشند 

مهم تلاش کنند.

»رئیس پلیس فتا استان« مطرح کرد؛

رمز کارت های بانکی شاه کلید برداشت های غیرمجاز

113 هزار و ۸۳۳ کودک البرزی تحت پوشش طرح غربالگری بینایی بهزیستی
»وجیهه محمدی فلاح« -مدیرکل بهزیستی استان البرز- گفت: سال گذشته ۱۱۳ هزار و ۸۳۳ کودک البرزی تحت 
پوشش طرح غربالگری بینایی بهزیستی قرار گرفتند. با توجه به اینکه کلیه کودکان ۳ تا ۶ سال استان جامعه هدف 

این برنامه هستند این اداره کل توانست پوشش ۹۲ درصدی از این برنامه داشته باشد.

نقل قول اخبار استان

مناقصه عمومی )یک مرحله ای(
اعتبارات تملک دارائی های سرمایه ای سال 1401)نوبت دوم(

شناسه آگهی: 1491610شهرداری ماهدشت

1-شهرداری ماهدشت در نظر دارد اجرای مناقصه پروژه ساماندهی بستر و حریم مسیل ها و رودخانه¬ها در محدوده شهر ماهدشت از 
  www.setadiran.ir محل اعتبارات تملک دارائیهای سرمایه¬ای سال 1401 از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس
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اکران  در  مهدی«  »موقعیت  سینمایی  فیلم  هرچند 
عمومی خود در سینمای سراسر کشور موفق عمل کرد، 
وضعیت پخش نسخه سریالی این فیلم تحت عنوان 
»عاشورا« هنوز نامشخص است و در سازوکار پر پیچ و 

خم صدا و سیما سرنوشتی نامعلوم دارد.

اگر  ایرنا،  از  نقل  به  و  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
خاطرتان باشد در دوره چهلم جشنواره فیلم فجر بود 
که برای نخستین بار فیلم سینمایی موقعیت مهدی 
رونمایی شد و توانست با استقبال منتقدان و داوران، 
سیمرغ های مختلفی را هم از آن خود کند. پروژه ای که 
از اساس در مدیوم سریال تعریف شده بود و در همان 
زمان گمانه زنی های بسیاری بود که به زودی نسخه 
سریالی این فیلم از تلویزیون پخش خواهد شد. هادی 
حجازی فر که مهره اصلی این فیلم و سریال به حساب 
می آید، دو سال پیش )سال۱۴۰۰( بیان کرد که به زودی 
سریال شهید باکری روی آنتن تلویزیون خواهد رفت. 
در  »عاشورا«  عنوان  تحت  باکری  سریال شهید  پروژه 
سال ۱۳۹۹ کلید خورد و محصول سیمافیلم است و 
گویا در ۷ قسمت مراحل مختلف زندگی شهید مهدی 
این  بود  قرار  ابتدا  در  می کشد.  تصویر  به  را  باکری 
سریال پس از اتمام مراحل پس تولید و ویژوآل افکت، 
در روزهای مناسبتی مانند عید نوروز یا ماه رمضان از 
شبکه یک سیما روی آنتن برود. اما با گذشت دو سال، 

هنوز خبری از پخش سریال »عاشورا« نیست.
نام  با  اثر  این  سینمایی  نسخه  آنها  مقابل  در سوی 
موقعیت مهدی به نویسندگی ابراهیم امینی و هادی 
تولید شد که  ترکی  زبان  به  در ۱۰۰ دقیقه  حجازی فر 
جشنواره  در  موفق  حضور  از  پس  کوتاهی  فاصله  با 
سینماها  پرده  روی  هنری  حوزه  توسط  فجر،  فیلم 
تابستان  اوایل  تا  از اسفند ۱۴۰۰  این فیلم که  رفت. 
۱۴۰۱ اکران شد، توانست با نمایش گسترده و تبلیغات 
مناسب مورد اقبال مردمی نیز قرار گیرد و در همان 
سال رتبه دوم گیشه نوروزی را با فروش حدودا ۱۳ 
میلیارد تومانی کسب کند و عنوان پرفروش ترین فیلم 
دفاع مقدسی سال را بدست آورد. این اقبال در فروش 
برای آثاری با مضامین دفاع مقدس و با پروداکشن 

سنگین که عمدتا از سوی ارگان های دولتی به تولید 
اخیر  های  سال  روند  بود.  ای  تازه  اتفاق  رسند،  می 
سینمای ایران نشان می داد، عمدتا این جنس آثار به 
هر میزان که مورد پسند مدیران و سفارش دهندگان 
خود هستند، از ذائقه و اقبال مردمی فاصله دارند و 
تلاش درخوری هم برای دیده شدن آنها صورت نمی 
به شکل  داستان  اما  درباره »موقعیت مهدی«  گیرد. 
متفاوتی رقم خورد... این فیلم بعد از آنکه در سازوکار 
ظرفیت  از  بهره مندی  با  توانست  گرفت  قرار  پخش 
خوب زیرساخت های سینمایی به خوبی برای مخاطبان 
داشته  نگه  دور  از خطر حیف شدن،  و  معرفی شود 
و  هنری  حوزه  سینمایی  حمایت های  کنار  در  شود. 
نظیر  ممتازی  اتفاقات  همچنین  آن،  پخش  دفتر 

تمجید مقام معظم رهبری نظر درخصوص این فیلم 
موجب پررنگ شدن توجهات به موقعیت مهدی در بازه 
اکران شد. تا جایی که مسئولان سینمایی این فیلم را 
افتخار سینمای ایران و بهترین فیلم سینمای ایران در 

۱۰–۱۵ سال اخیر دانست.
و  نخورد  رقم  »عاشورا«  برای  موفقیت  این  چرا  اما 
شاهد یک بلاتکلیفی و فرصت سوزی درباره این اثر 
نگاه  جدی تر  کمی  را  موضوع  است  بهتر  هستیم؟ 
کنیم. بهره مندی سینما از ساختار پراهمیت پخش 
از  برای صیانت  را  خوبی  و  متمرکز  فرصت  اکران،  و 
آوردن زمینه های ترویج و  اثر و فرهم  کیفیت یک 
تبلیغ بهتر برای یک فیلم فراهم می کند. البته چنانچه 
این ساختار به درستی و توسط تیمی حرفه ای بکار 

گرفته شود. اما این شرایط در تلویزیون چگونه است؟ 
در روزهایی که دستان تلویزیون از تولیدات مهم خالی 
است و مدت هاست از عدم محتوای جذاب، پرکشش 
می برد،  رنج  نمایشی  درام های  حوزه  در  باکیفیت  و 
بازگشت مخاطب  برای  امیدها  »عاشورا«  پروژه  تولید 
حضور  کرد.  بیشتر  رسانه  این  قاب  به  توجهات  و 
اثر در جشنواره و  این  موفقیت آمیز نسخه سینمایی 
کسب افتخارات ممتاز هنری در کنار طراحی درست 
و حمایت مناسب در فضای اکران عمومی و درنتیجه 
برای سوار  اقبال مخاطبان در نمایش عمومی زمینه 
شدن »عاشورا« روی موج »موقعیت مهدی« بیش از 
پیش کرد و ماجرا متفاوت از نقطه شروع پروژه شد. 
این بار این سریال بود که از فیلم سینمایی کمک می 
گرفت. اما در میان تغییر مدیران تلویزیونی، خبری از 

سرنوشت »عاشورا« نشد.
نادیده گرفتن سریال »عاشورا« توسط مدیران تلویزیونی 
تا جایی پیش رفت که هادی حجازی فر نسبت به رفتار 
»دیگر  و گفت  کرد  و سرنوشت سریال گلایه  مدیران 
سریال دفاع مقدسی با پول دولتی نخواهم ساخت«. 
این بازیگر که نخستین تجربه جدی کارگردانی خود را 
در همکاری با سیمافیلم و در فیلمی دفاع مقدسی 
هنرمندان  کمتر  که  روزهایی  در  هم  آن  کرده،  آغاز 
شناخته  شده ای به سمت ساخت و نقش  آفرینی در 
همکاری با تلویزیون می روند، امروز به گلایه از آن 
سخن می گوید. همین بی توجهی برخی مدیران و نبود 
برنامه ریزی مناسب موجب شده تا برخی از اهالی هنر 
از تلویزیون دوری کنند. و امروز می بینیم اتفاقی که در 
نمایش عمومی این فیلم در سینماها با یک سازوکار 
پخش و تبلیغات مناسب رخ داد، با قدرناشناسی در 
سرمایه  و  فرصت سوزی  یک  به  سریال  پخش  زمان 
سوزی منتهی می شود. در نهایت می توان اذعان کرد 
اکرانش خوش   زمان  در  هر چقدر »موقعیت مهدی« 
شانس بود، سریال »عاشورا« با بداقبالی بسیاری مواجه 
شد. با توجه به اینکه کمتر از سه ماه دیگر ایام محرم 
فرا می رسد باید دید که آیا »عاشورا« در لیست پخش 
سریال های مناسبتی قرار می گیرد یا همچنان صحبتی 

از »عاشورا« نمی شود.

سرنوشت غم انگیز نسخه سریالی فیلم حجازی فر؛؛

آیا سریال »عاشـــورا« مانند 
»موقعیت مهدی« دیده می شود؟

دست به نقد

شناسه آگهی: 1491610
     

فیلم کوتاه »سامپو« ایرانی در جشنواره مورد تایید اسکار
»سامپو« به کارگردانی مرضیه ریاحی، تهیه کنندگی حسین کاکاوند و نویسندگی مرجان ریاحی به عنوان نماینده 
ایران در بخش مسابقه فیلم کوتاه جشنواره رقابت می کند. این جشنواره بزرگترین و مشهورترین جشنواره فیلم 

اوکلاهاما و مورد تایید آکادمی علوم و هنرهای سینمایی اسکار است.

فیلم »جنگ جهانی سوم« ساخته هومن سیدی جایزه ویژه هیات داوران و بهترین بازیگر مرد جشنواره 
ویتنام را کسب کرد. اولین جشنواره فیلم دانانگ ویتنام به کار خود پایان  داد و فیلم سینمایی »جنگ 
جهانی سوم« ساخته هومن سیدی، جایزه ویژه هیات داوران و جایزه بهترین بازیگر برای محسن 
تنابنده را به خود اختصاص داد. نوید نصرتی بازیگر این فیلم، در این رویداد حاضر بود و جوایز فیلم 
را دریافت کرد. بنا بر اعلام سینه ایران، این سی و ششمین حضور بین المللی فیلم »جنگ جهانی 
سوم« و هجدهمین جایزه بین المللی آن است. محسن تنابنده نیز پنجمین جایزه بین المللی خود 
را برای بازی در این فیلم دریافت کرد. این فیلم پس از حضور موفق در جشنواره ونیز و کسب دو 
جایزه بهترین فیلم و بازیگر بخش افق ها، در سی و پنجمین دوره جشنواره بین المللی فیلم توکیو، 
هشتمین دوره جشنواره فیلم جهان آسیا در لس آنجلس و جشنواره فیلم استکهلم سوئد نیز حضور 
موفقی داشت. همچنین در فهرست فیلم های جشنواره پالم اسپرینگز ۲۰۲۳ قرار گرفت و اخیرا هم 
سه جایزه اصلی بهترین فیلم، کارگردانی و بازیگر مرد )محسن تنابنده( را از جشنواره فیلم بلگراد در 
کشور صربستان دریافت کرد. این فیلم از سی و هفتمین جشنواره فیلم فریبورگ سوییس نیز جایزه 
ویژه هیات داوران مسابقه اصلی و نیز تقدیرنامه هیات داوران جوان را کسب کرد و اخیرا جایزه بهترین 
فیلم جشنواره استانبول و جایزه بهترین فیلم و بازیگر مرد نوزدهمین جشنواره فیلم »فانتاسپوآ« برزیل 
را نیز دریافت کرده است. »جنگ جهانی سوم«، ششمین فیلم بلند هومن سیدی پس از »آفریقا«، 
»سیزده«، »اعترافات ذهن خطرناک من«، »خشم و هیاهو« و »مغزهای کوچک زنگ زده« است و 
روایت »شکیب« یک کارگر روزمزد بی خانمان )با بازی محسن تنابنده( است که هرگز نتوانسته با از 
دست دادن همسر و پسرش در زلزله سال ها پیش کنار بیاید. در طی چند سال گذشته، او با یک زن 
کر و لال، به نام لادن رابطه برقرار کرده است. جنگ جهانی سوم برای نخستین بار در ۷ سپتامبر ۲۰۲۲ 
در هفتاد و نهمین دوره جشنواره بین المللی فیلم ونیز نمایش داده شد و دو جایزه در بخش افق، از 

جمله بهترین فیلم برای هومن سیدی و بهترین بازیگر مرد برای محسن تنابنده را به ارمغان آورد.

جایزهبرای»جنگجهانیســوم«
ومحسنتنابنده

جشنواره فیلم کن امسال می تواند رویدادی تعیین کننده برای بازگشت حرفه ای »جانی دپ« به عرصه 
بازیگری باشد. فیلم »ژان دو باری« ساخته »مایوین« فیلمساز فرانسوی جشنواره امسال را در شامگاه ۱۶ 
می افتتاح می کند. در این درام تاریخی دپ در نقش پادشاه لوئی پانزدهم بازی می کند و »مایوین« در 
نقش اصلی »ژان دو باری« در کنار »بنجامین لاورنه«، »ملویل پوپو«، »پیر ریچارد«، »پاسکال گرگوری« 
و »ایندیا هیر« نقش آفرینی کرده و داستان فیلم درباره رابطه پرفراز و نشیب لویی پانزدهم با همسرش 
مادام دو باری است. این رویداد فرصتی برای هالیوود است تا ارزیابی مجددی از این بازیگر ۵۹ ساله 
داشته باشد. یک توزیع کننده کهنه کار فیلم در این باره می گوید: »من فیلم را ندیده ام، اما به نظر می 
رسد که این یک راه خوب برای بازگشت ]دپ[ به همه چیز بود«. فیلم »ژان دو باری« همزمان با اولین 
اکران خود در جشنواره کن در سینماهای فرانسه اکران می شود، اما هنوز موفق به اکران در آمریکا نشده 
است. نتفلیکس حق پخش این فیلم را پس از نمایش در سینماهای فرانسه در اختیار گرفته است. 
آخرین باری که »جانی دپ« بخشی از جشنواره فیلم کن بود به سال ۲۰۱۱ و نخستین نمایش جهانی 
فیلم »دزدان دریایی کارائیب: سوار بر امواج ناشناخته« بازمی گردد. او در آن زمان یکی از بزرگ ترین 
ستاره های سینمای جهان بود، جایگاهی که در سال های بعد و پس از گزارش هایی مبنی بر رفتار 
نامناسب او در صحنه فیلم برداری و طلاق پرحاشیه از همسرش »امبر هرد« که شامل اتهامات آزار خانگی 
بود، به تدریج نزول کرد. پس از اینکه دادگاهی در بریتانیا علیه دپ در یک پرونده افترا در مورد روزنامه 
»The Sun« رای داد، حرفه بازیگری او در اواخر سال ۲۰۲۰ سقوط آزاد کرد و برادران وارنر او را از مجموعه 
»جانوران شگفت انگیز« کنار گذاشتند. سال گذشته، دپ در دعوای حقوقی علیه همسر سابقش »امبر 
هرد« در آمریکا پیروز شد و بیش از ۱۰ میلیون دلار غرامت دریافت کرد. پیش از این حضور و اعطای 
جوایز جشنواره های کارلووی واری و سن سباستین به »جانی دپ« با اعتراضاتی همراه شده بود، زیرا 
علیرغم پیروزی او در دادگاه، »امبر هرد« او را به خشونت خانگی متهم کرده بود و باید بدانیم واکنش 

یکی از غیرقابل پیش بینی ترین جشنواره های کن به حضور این ستاره هالیوودی چگونه خواهد بود. 

»جانیدپ«وحضورپرمخاطره
درجشنوارهکن

سوژه جشنواره
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داستان جلد

درخواست ساپینتو از بازیکنان استقلال
ساپینتو اعتقاد دارد تیم او شانس اول قهرمانی در جام حذفی است و از این رو در تلاش است تا انگیزه و روحیه استقلال 
را برای بازی های حذفی بالاتر ببرد. او به بازیکنانش این اطمینان را داده که آن ها توانایی قهرمانی در جام حذفی را دارند و 
باید هواداران تیم شان را خوشحال کنند. از این رو در حال حاضر او در صدد است تا تیمش را برای بازی با نساجی آماده کند. 

محمدرضا کاظمی

احتمال اینکه بازی پرسپولیس و نساجی در استانی به غیر از مازندران 
برگزار شود، وجود دارد. لیگ برتر به ایستگاه پایانی خود رسیده و هفته 
برگزار خواهد  برتر پنجشنبه در شهرهای مختلف  لیگ  بازی های  پایانی 
شد.حساس ترین بازی هفته که دیدار قهرمانی هم محسوب می شود، قرار 
است بین دو تیم پرسپولیس و نساجی در ورزشگاه وطنی قائمشهر برگزار 
شود. پرسپولیس به عنوان صدرنشین فعلی لیگ برتر برای قهرمانی در 
این فصل نیاز به یک برد مقابل نساجی دارد تا قهرمانی خودش را قطعی 
کند. سپاهان دیگر مدعی قهرمانی هم باید در کرمان به مصاف مس این 
شهر برود. طبق شنیده های ما این احتمال وجود دارد که بازی دو تیم 
پرسپولیس و نساجی در جایی خارج از استان مازندران برگزار شود و یا 
حتی این دیدار بدون حضور هواداران برگزار شود. از آنجاییکه این دیدار 
بازی قهرمانی به حساب می آید و در صورت قهرمانی پرسپولیس می بایست 
جشن قهرمانی این تیم برگزار شود،شرایط را برای میزبانی نساجی بسیار 
و  است  البته محدود  و  کم  وطنی  ورزشگاه  است. ظرفیت  کرده  سخت 
قطعا نمی تواند پذیرای حجم زیاد تماشاگر در این بازی حساس باشد. 
نکته قابل توجه بعدی این است که ورزشگاه وطنی درست در مرکز شهر 
قائمشهر واقع شده و خیابان های اطراف این ورزشگاه گنجایش رفت و 
ندارد. همچنین طبق اطلاعات کسب شده  را  آمد و تردد هزاران هوادار 
برای پارک کردن ماشین وجود  پارکینگ کافی هم  در اطراف استادیوم 

ندارد. با توجه به اینکه علاقه مندان زیادی از تهران و شهرهای مختلف 
مازندران قصد دارند برای دیدن بازی پرسپولیس و نساجی به قائمشهر سفر 
کنند،مقامات استانی بسیار نگران خطرهای احتمالی هستند که ممکن 
است قبل و یا بعد از پایان بازی رخ دهد. در صورت قهرمانی پرسپولیس 
و ریختن هواداران به خیابان های اطراف ورزشگاه وطنی و همچنین بیرون 
رفتن تماشاگران حاضر در استادیوم، اوضاع وحشتناک سختی را به وجود 
خواهد آورد و خیابان های نزدیک به ورزشگاه وطنی قطعا برای ساعت ها 
قفل خواهد شد. آنطور که شنیدیم هنوز شورای تامین استان مازندران 
است  ممکن  حتی  و  نکرده  موافقت  قائمشهر  در  دیدار  این  برگزاری  با 
مدیران نساجی این بازی را به شهر دیگری مثل مشهد ببرند و در آنجا از 
پرسپولیس میزبانی کنند. همچنین یک راه حل دیگر هم بدون تماشاگر 
اعلام کردن بازی است که قطعا با مخالفت دو تیم مواجه خواهد شد و 
همچنین خیلی نمی تواند از ترافیک های شهری بعد از قهرمانی احتمالی 
پرسپولیس جلوگیری کند. باشگاه نساجی می خواهد هرطور شده در همان 
قائمشهر و در ورزشگاه وطنی از پرسپولیس میزبانی کند ولی با شرایط 
فعلی کار بسیار سختی خواهد داشت و ممکن است شورای تامین استان 
با این موضوع موافقت نکند. قرار است به زودی تکلیف میزبانی این بازی 
فوق العاده مهم مشخص شود و تیم ها بدانند که در کدام شهر و در کدام 

ورزشگاه باید به مصاف هم بروند.

گزارش

پرسپولیس-نساجی؛ میزبانیِ »قائمشهــــــر« روی هوا!

 

راپورت

مسابقات موی تای قهرمانی جهان- بانکوک 202۳؛

  پایان کار نمایندگان ایران با 
۳ مدال نقره و برنز 

پرونده موی تای ایران در پیکارهای جهانی بانکوک ۲۰۲۳ 
با کسب ۲ مدال نقره و یک برنز بسته شد. 

به گزارش »دنیای هوادار«؛ رقابت های موی تای قهرمان 
روز ۱۴  از  که  از ۱۰۲ کشور  ورزشکارانی  با حضور  جهان 
اردیبهشت ماه به میزبانی تایلند آغاز شده بود، روز جمعه با 
برگزاری مبارزات فینال رده سنی بزرگسالان پایان یافت. روز 
پنجشنبه و در مبارزه نهایی وزن ۵۱-کیلوگرم بانوان، فاطمه 
ممانی پس از دو راند تساوی، در نهایت با اخطار داور وسط، 
راند پایانی را ۲۷ بر ۲۹ به حریف مالزیایی خود واگذار کرد 
و مدال نقره این مسابقات را بر گردن آویخت. در وزن ۷۵+ 
کیلوگرم بانوان نیز آرزو دوستیان دیگر نماینده کشورمان 
در دیدار پایانی مقابل حریفی از مراکش تن به شکست 
داد و صاحب مدال نقره و عنوان نایب قهرمانی شد. بدین 
ترتیب تیم کشورمان با دو مدال نقره فاطمه ممانی و آرزو 
دوستیان در اوزان ۵۱- و ۷۵+ کیلو بانوان و همچنین برنز 
آرمان مرادی در  ۷۱-کیلوگرم مردان به کار خود در این دوره 
از پیکارهای جهانی موی تای پایان داد.  گفتتی است صدرا 
محمدی، یزدان پیله وری، مبینا تجاسب، عاطفه محمدی، 
ستایش نعمت اللهی، فاطمه حسینی، پارمیدا عباسی و 
مهسا صالح پور، موی تای کارانی بودند که با قبول شکست 
مقابل رقبای خود از گردونه مسابقات حذف شدند. هدایت 
تیم ایران در این مسابقات برعهده محمد انجدانی به عنوان 
سرپرست و سرمربی و هادی محمدزاده به عنوان مربی 
است. سمیرا داوری، بهزاد رخنه و علی غفاری نیز داوران 
اعزامی کشورمان به این مسابقات هستند. از جمله نکات 
قابل ذکر رقابتها را می توان به حضور سیدرضا نوبختی 
سفیر کشورمان در سالن بازیها برای تماشای مبارزات فینال 
نمایندگان کشورمان اشاره کرد. در مجموع رده بندی کلی، 
تیم ویتنام با کسب ۵ مدال طلا، ۳نقره و ۷ برنز عنوان 
قهرمانی را بدست آورد. مالزی  با ۵ طلا، ۲ نقره و یک برنز 
نایب قهرمان شد و تیم میزبان یعنی تایلند نیز با همین 

تعداد مدال، اما با امتیاز کمتر در مکان سوم جای گرفت.

 بساط قلیان کشی سرمربی 
پرحاشیه لیگ با بازیکن 

خارجی تیم!
در چند سال گذشته قلیان کشی بین مربیان و بازیکنان 
مد شده اما هنوز مربیانی هستند که بازیکنان را تحت 
فشار می گذارند تا قلیان نکشند. این هم طبیعی است، 
چراکه بازیکنان در زمین بازی باید نفس داشته باشند و 
کشیدن قلیان به ریه آنها آسیب می زند. به تازگی اما یکی 
از سرمربیان معروف لیگ برتر بدون توجه به این موضوع، 
به چند بازیکن تیمش قلیان تعارف کرده است! این مربی 
که دو شب قبل از بازی لیگ، بازیکنانش را به یک رستوران 
برده بود بعد از صرف غذا سفارش قلیان داد. او که در گوشه 
ای نشسته بود و قلیانش را می کشید به چند بازیکن 
تیمش قلیان تعارف کرد که در این بین یکی از بازیکنان 
خارجی نتوانست تعارف مربی را رد کند و قلیان را تست 
کرد! این حرکت سرمربی تیم با تعجب بعضی از بازیکنان با 
تجربه همراه شد. این سرمربی که در جریان برگزاری بازی 
های لیگ برتر جایگزین سرمربی دیگری شد، در نتیجه 
گیری توفیق چندانی نداشته و حالا با این حرکت عجیب، 
شانس او برای ماندن در این تیم، کمتر از قبل می شود، 
هرچند تصور می کند آن هایی که جذب او را به باشگاه 
متمول لیگ برتری توصیه کرده اند، آنقدر قدرت دارند که او 

را برای یک فصل دیگر هم در این تیم حفظ کنند.

تیم  مدیریت  ترکمنستان  فدراسیون کشتی کشور 
های کشتی آزاد و فرنگی رده های سنی مختلف را 
به »رضا یزدانی« سپرد. دارنده دو مدال طلای جهان 
و قهرمان بازی های آسیایی از مدتی قبل مذاکرات 
کرده  آغاز  را  ترکمنستان  با مسئولین کشتی  خود 
بود و گفته می شود در همین راستا توافقات کامل 
انجام شده و پلنگ جویبار عازم این  بین طرفین 
کشور شده تا قرارداد نهایی و در دست گرفتن سکان 
هدایت تیم های آزاد و فرنگی تمام رده های سنی 

را امضا کند. 

طی توافقات بعمل آمده، رضا یزدانی به واسطه اختیار 
و  جوانان  بزرگسالان،  ملی  های  تیم  هدایت  تام، 
نوجوانان را به هادی حبیبی، محمود اسماعیل پور و 
اصغر بذری خواهد سپرد. در کشتی فرنگی نیز فعلا 
مهدی علیاری نفر سوم جهان یکی از گزینه های اصلی 
رضا یزدانی خواهد بود، دیگر مربیان کشتی فرنگی هم 
برای  در اسرع وقت معرفی خواهند شد. ترکمن ها 
ایجاد تحول و پیشرفت در کشتی کشور خود به رضا 
یزدانی اختیار داده اند تا کشنی این کشور را متحول 
به  ایران  ملی  تیم  پیشین  صاحب نام  قهرمان  کند. 
منظور رسیدن به نتیجه مطلوب حتی مربیان بدنساز 
فرنگی  و  آزاد  تیم های کشتی  برای  ایرانی  جداگانه 
کشور یاد شده در نظر گرفته است. به این ترتیب کادر 
فنی کشتی آزاد که سال گذشته عملکرد قابل قبولی در 
لیگ برتر کشتی ایران داشته و با تیم بانک شهر عنوان 
قهرمانی باشگاههای جهان را کسب کرد بزودی هدایت 

کشتی ترکمنستان را در دست خواهد گرفت.

رضا یزدانی و مربیانی که از آنان نام برده شد در حالی 
ایران را ترک می کنند که علی رغم پیشینه درخشان 
لیگ  در  اخیر  کارنامه موفق طی چند سال  ارائه  و 
برتر کشتی هیچگاه مورد توجه فدراسیون کشتی قرار 
نگرفتند. این مجموعه در چند مرحله اصطکاک هایی 
هم با فدراسیون پیدا کردند که با جنجال هایی همراه 
یزدانی  رضا  چون  چهرهایی  نکنیم  فراموش  شد. 
محمود اسماعیل پور، اصغر بذری و هادی حبیبی 
از سرمایه های کشتی ایران محسوب می شوند که 
بی توجهی و کم لطفی نسبت به آنان و دیگر مربیان 
در  ورزش  این  غنای  تواند  می  کشتی  زحمتکش 
کشور را دچار خدشه و خلل سازد، بی تردید باتوجه 
به اتفاقات رخ داده، از امروز باید منتظر توسعه و 
پیشرفت چشم گیر کشتی کشور ترکمنستان باشیم. 

و  وفاق  نتوانند  اگر  کشتی  فدراسیون  مسئولین 
یکسویه  و  ایجاد  کشتی  جامعه  بین  لازم  همدلی 
نگری را کنار بگذارند از این پس شاهد عزیمت بیش 

از پیش نیروهای خلاق ورزش اول به خارج از کشور 
خواهیم بود. یزدانی و کادرفنی همراه او از منتقدین 
جدی عملکرد دبیر در مقام رییس فدراسیون هستند، 
خلال  در  آنان  مابین  فی  اختلافات  که  بطوری 
مسابقات لیگ به اوج خود رسید. لازم به ذکر است 
که طی سال های اخیر تعدادی از مربیان و چهره 
های شاخص کشتی کشورمان از جمله امیر توکلیان، 
کمیل قاسمی، مهر اد اسفندیاری فر، همت مسلمی 
با  امکان فعالیت و همکاری  اینکه  به واسطه  و... 
فدراسیون کشتی را پیدا نکردند عازم خارج از کشور 
شدند. اخیرا علیرضا نجاتی عنواندار جهانی کشتی 
قرار  فدراسیون  لطفی  مورد کم  اینکه  از  نیز  فرنگی 
گرفته از تصمیم خود برای عزیمت به خارج سخن 
این  از  بیش  ها  خودی  دایره  اگر  بسا  چه  و  گفته 
در فدراسیون تنگ شود شاهد جذب بیش از پیش 
کشورهای  توسط  ایران  گیران  کشتی  و  مربیان 

خارجی باشیم.

عزیمت مربیان  بزرگ کشتی ایران به آسیای میانه؛ 

منتقد »دبیر« همه کاره کشتی ترکمنستان شد
فرهاد غلامعلی 

فراموش نکنیم چهرهایی چون رضا یزدانی محمود اسماعیل پور، اصغر بذری و هادی حبیبی از سرمایه های گران 
کشتی ایران محسوب می شوند که بی توجهی و کم لطفی نسبت به آنان و دیگر مربیان زحمتکش کشتی می تواند 
غنای این ورزش در کشور را دچار خدشه و خلل سازد، بی تردید باتوجه به اتفاقات رخ داده، از امروز باید منتظر 

توسعه و پیشرفت چشم گیر کشتی کشور ترکمنستان باشیم. 
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ساپینتو گفت با مدیر برنامه ام صحبت کنید
سرپرست مدیرعاملی استقلال درباره وضعیت ساپینتو گفت هفته پیش با آقای ساپینتو جلسه کوتاهی برگزار 
کردیم و ایشان برای ادامه همکاری از من خواستند که با مدیر برنامه هایشان صحبت کنم که من هم در 
سفر امارات همین کار را انجام دادم و مقدمات تمدید قرارداد ایشان را با مدیر برنامه هایشان فراهم کردیم. 

هو شدن دوباره لیونل مسی در 
پارک دو پرنس

 لیونل مسی در دیدار پاری سن ژرمن و آژاکسیو 
به ترکیب اصلی پارسی ها برگشت، آن هم پس از 
پشت سر گذاشتن چند بازی محرومیت به دلیل 
سفرش به عربستان که بدون اجازه باشگاه انجام شد. 
هواداران پاری سن ژرمن هفته گذشته عصبانیت 
خودشان از لیونل مسی را در مقابل باشگاه با تجمع 
نشان دادند و به او توهین کردند. پس از بازگشت 
مسی به ترکیب هم ظاهرا دل آنها با او صاف نشده 
است. در جریان دیداری با آژاکسیو، لیونل مسی با 
هر لمس توپ توسط تماشاگران حاضر در استادیوم 
پارک دو پرنس هو شد. این اولین باری نیست که 

چنین اتفاقی برای مسی رخ می دهد.

مدافع راست آبی ها قطعا به 
فینال جام حذفی می رسد

 کوین یامگا در گفتگو با ساپینتو ابراز امیدواری 
کــرده بتواند در بازی با نســاجی در مرحله نیمه 
نهایی جام حذفی برای تیمش بازی کند. یامگا 
در بازی با پرســپولیس مصدوم شد و چند بازی 
اســتقلال را از دست داده اســت، او مدتی است 
به فرانســه ســفر کرده و در آنجا پیگیر مداوای 
مصدومیتش اســت. در این مدت یامگا مرتبا با 
ســاپینتو در تماس است و در گفتگو با سرمربی 
تیمش ابــراز امیدواری کرده بتوانــد در بازی با 
نســاجی برای تیمش به میدان برود. گفته می 
شود حتی اگر او نتواند برابر نساجی بازی کند، در 
صورت صعود به فینال به طور قطع می تواند در 

این بازی در ترکیب ثابت آبی ها به میدان برود.

سامان قدوس به طور رسمی 
از برنتفورد جدا شد

 ســرمربی برنتفــورد با تایید جدایی ســامان 
قدوس در پایان فصل گفت: کار کردن با ســامان 
باعث خوش حالــی بود. او عضو تیمی بود که از 
چمپیونشیپ به لیگ برتر انگلیس رسید و طی 
دو فصل بعدی نیز عضو ارزشمندی از تیم ما بود. 
ســامان هرگاه که در دسترس بود و در هر پستی 
که به میدان رفت، ناامیدمان نکرد. او یک شخص 
و بازیکن حرفه ای است. قدوس در این مقطع از 
فوتبالــش باید به صورت منظم بازی کند اما ما 
نمی توانیم این دقایق مورد نیاز که سزاوارش است 
را به او پیشنهاد کنیم. به همین خاطر با ناراحتی 
تمام تصمیم گرفتیم تا به همکاری خاتمه دهیم 

و او در تابستان بازیکن آزاد خواهد بود. 

غیررسیم: مائوریسیو پوچتینو 
سرمربی چلسی شد

 همه توافقات لازم میان چلسی و مائوریسیو 

پوچتینو به دست آمد و این سرمربی آرژانتینی 
قرار است از فصل آینده )24-2023( هدایت آبی 
پوشان لندنی را بر عهده بگیرد. پوچتینو همه 
شروط چلسی برای یک قرارداد طولانی مدت را 
پذیرفته است و آمادگی دارد تا نقش خودش را 
در پروژه تاد بولی و همکارانش در چلســی ایفا 
کند. این توافق یعنی مائوریسیو پوچتینو در 
سن 51 سالگی به لیگ برتر انگلیس برمی گردد. 
در کارنامه این ســرمربی هدایت باشگاه های 
اسپانیول، ساوتهمپتون، تاتنهام و پاری سن 

ژرمن به چشم می خورد.

کین به رکورد صلاح رسید؛ 
رکوردی که هالند به آن نرسیده!

  درخشش ارلینگ هالند باعث شده که به اندازه 
کافی به عملکرد خیره کننده هری کین توجه نشود. 
هری کین 27 گل خودش در فصل جاری را در 24 
بازی به ثمر رســانده است؛ گلزنی در 24 بازی یک 
فصل یعنی بهترین رکورد لیگ برتر که محمد صلاح 
در فصل 18-2017 از خودش به جا گذاشــت. کین 
دو بازی فرصت دارد تا رکورد صلاح را بشــکند. لازم 
به ذکر است که ارلینگ هالند هم تا این لحظه در 
22 بازی گل زده اســت و این شانس را دارد تا در 4 
بازی آینده گلزنی کند؛ رکورد کین و هالند در بهترین 
حالت )گلزنی در همه بازی های باقی مانده( با هم 

برابر خواهد شد. 

اولین هت تریک دوران 
یحیی به نام مهدی ترابی

  پرســپولیس یحیی گل محمــدی با وجود 
قهرمانی های زیادی که داشته و در آستانه کسب 
یــک قهرمانی دیگر هم قــرار دارد، تا بازی با گل 
گهر سیرجان هیچ بازیکنی نداشت که موفق به 
هت تریک شده باشد. مرور بازیکنانی که در تاریخ 
پرســپولیس هت تریک کرده اند نشان می دهد 
آخرین هت تریک در پرســپولیس به تاریخ سوم 
آبان ســال 13۹8 برمی گردد که در آن بازی علی 
علیپور در بازی با شاهین بوشهر موفق شد سه گل 
پیاپی به ثمر برساند. در آن بازی که 12۹5 روزقبل 
انجام شد، پرسپولیس کالدرون با نتیجه پنج بر 

صفر به پیروزی رسید.

باشگاه فولاد خواهان 
تمدید قرارداد اشکان دژاگه

  لیگ برتر در حالی روز پنجشنبه به اتمام خواهد 
رسید که باشــگاه فولاد خوزستان از چند هفته 
پیش تمدید قرارداد برخی از بازیکنان را در دستور 
کار قرار داده است. اشکان دژاگه یکی از بازیکنانی 
اســت که فولاد برای تمدید قراردادش در تلاش 
است و مذاکراتی را با این بازیکن انجام داده. اگر 
طرفین در مورد مسائل مالی به توافق برسند قرارداد 
این بازیکن به زودی تمدید خواهد شد. بر اساس 
این گزارش،  فولاد این هفته در حالی به مصاف 
آلومینیــوم اراک خواهد رفت کــه روبرتو تورس 
بازیکن اسپانیایی این تیم برای حضور در بازی روز 

پنجشنبه وضعیت مبهمی دارد. 

امیدواری گواردیولا به گلزنی 
هالند مقابل رئال مادرید

 پــپ گواردیولا به آمادگــی ارلینگ هالند 
در بــازی برابر رئال مادرید امید دارد. با وجود 
اینکه ارلینگ هالند نتوانست در دیدار رفت 
مرحله نیمه نهایی لیگ قهرمانــان اروپا در 
ســانتیاگو برنابئو موفق به گلزنی شود، پپ 
گواردیولا امیدوار است تا این مهاجم نروژی 
در آســتانه دیدار برگشــت در ورزشگاه اتحاد 
دوباره فــرم خوب خود را بازیابی کند. هالند 
تا اینجای فصل موفق شده 51 گل در تمامی 
رقابت ها به ثمر برساند، هر چند در دیدار رفت 
مقابل رئال مادرید آنتونیو رودیگر توانســت 

این مهاجم را به خوبی مهار کند.
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